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ZÁPIS Z 9. ZASEDÁNÍ MONITOROVACÍHO VÝBORU 

OPERAČNÍHO PROGRAMU JAN AMOS KOMENSKÝ 

  

Datum konání:   5. prosince 2024 

Místo konání:  Harfa Office Park, Českomoravská 2420/15, Praha 9, 2. patro, Zlatá zasedací 
místnost 

Účastníci jednání:  členové, stálí hosté a hosté Monitorovacího výboru (MV) Operačního 
programu Jan Amos Komenský (OP JAK) dle prezenční listiny 

Předsedající:   PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. (předseda MV) 

PROGRAM 

• Informace o implementaci OP JAK      (informace) 

• Informace o plnění horizontálních základních podmínek OP JAK (informace) 

• 5. Průběžná realizační zpráva OP JAK     (informace) 

• Informace o provádění publicity OP JAK    (informace) 

• Roční komunikační plán ŘO OP JAK pro rok 2025   (projednání a schválení) 

• Metodika výběru operací a hodnoticí kritéria pro výzvu   (projednání a schválení) 

o Podpora občanského vzdělávání a výchovy k demokracii 

• Změna charty IPs Střední článek     (projednání a schválení) 

• Informace o realizaci IPs EOSC-CZ     (informace) 

• Informace o realizaci IPs Kurikulum    (informace) 

• Různé 

 

Začátek zasedání v 9:30 hod. 

ZAHÁJENÍ, ÚVODNÍ SLOVA 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., předseda MV, MŠMT, přivítal přítomné na 9. zasedání 
Monitorovacího výboru OP JAK a představil pana Nerlicha, nového vedoucího oddělení pro Česko, 
Slovensko a Polsko v rámci DG EMPL. Dále shrnul aktuální dění v oblasti operačních programů v ČR 
(mj. zmínil intervence na podporu romské integrace) a přitom vyjádřil hrdost nad současnými úspěchy 
OP JAK. 

Christoph Nerlich, EK, DG EMPL, se stručně představil. Poté se vyjádřil k aktuálnímu dění v EK, kromě 
jiného zmínil agendu nové místopředsedkyně EK pro obyvatelstvo, dovednosti a připravenost Roxany 
Minzatuové. Zároveň zdůraznil pokračující snahy v oblastech boje s chudobou, podpory dovedností 
a připravenosti. Také pochválil úspěšnou implementaci OP JAK s tím, že doufá v její pokračování. 

Pavla Pipková, EK, DG REGIO, na úvod rovněž zmínila nového místopředsedu EK pro reformy 
a soudržnost Raffaela Fitta, který se zabývá i tématem konkurenceschopnosti Evropy. V této souvislosti 
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následně připomněla Draghiho zprávu týkající se právě konkurenceschopnosti Evropy a možný přínos 
a zlepšení v této oblasti díky intervencím OP JAK. Zmínila rovněž probíhající jednání a šetření pro 
plánovaní budoucího období a potřebu využití finančních nástrojů. 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., navázal na paní Pipkovou informací o proběhlé přednášce 
o závislosti českého výzkumu na ESIF prostředcích v rámci konference KRECon (Knowledge, Research, 
Education Conference) a slíbil zaslání záznamu z jednání1. Konstatoval usnášeníschopnost MV 
a upozornil na pořízení zvukového záznamu pro potřeby zpracování zápisu ze zasedání. Představil 
navržený program, ke kterému nebyly vzneseny žádné připomínky. 

MV OP JAK konsensuálně schválil návrh programu zasedání. 

INFORMACE O IMPLEMENTACI OP JAK 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA, místopředsedkyně MV, MŠMT, informovala o pokroku 
v implementaci OP JAK (prezentace snímky 3 až 15). Zaměřila se na finanční pokrok v čerpání 
prostředků včetně předpokladu úspěšného naplnění pravidla N+3, stav výzev a činnost Plánovacích 
komisí programu.  

INFORMACE O PLNĚNÍ HORIZONTÁLNÍCH ZÁKLADNÍCH PODMÍNEK OP JAK 

Ing. Helena Barbořáková, odbor koncepce a vedení OP, MŠMT, představila Informace o plnění 
horizontálních základních podmínek OP JAK (prezentace snímky 16 až 18, podklady 2.1 až 2.3). 
Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, přistoupil předseda MV 
k hlasování o znění usnesení. 

MV OP JAK bere na vědomí materiál Monitoring průběžného naplňování základních podmínek ve 
znění podkladového materiálu č. 2.2 a informaci k uplatňování Listiny základních práv EU 
a Úmluvy OSN o právech osob se zdravotním postižením v OP JAK. 

MV OP JAK všemi hlasy schválil Usnesení č. 1 v příloze zápisu. 

5. PRŮBĚŽNÁ REALIZAČNÍ ZPRÁVA OP JAK 

Ing. Helena Barbořáková navázala představením informací o 5. PRZ (prezentace snímky 19 až 21, 
podklady 3.1 až 3.3). Vyjádřila se k obdrženým připomínkám, které byly akceptovány. Ani k tomuto 
materiálu nebyly vzneseny žádné další dotazy, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

Informovala členy MV o probíhajícím přezkumu OP JAK. Z analýz vyplývá, že OP nenaplní milníky 
v SC 2.1 a 2.4 do konce roku 2024 s tím, že budou naplněny později. Riziko dosažení cílové hodnoty 
není prozatím identifikováno. Dále členy MV informovala o možných dílčích přesunech v alokacích 
jednotlivých specifických cílů, tyto úpravy nebudou mít vliv na dosažení cílů OP, úpravy souvisí 
s aplikací tzv. pro rata financování u ERDF operací. 

MV OP JAK bere na vědomí 5. Průběžnou realizační zprávu OP JAK ve znění podkladového 
materiálu č. 3.2 se zapracováním akceptovaných připomínek. 

MV OP JAK všemi hlasy schválil Usnesení č. 2 v příloze zápisu. 

 

 

1 První den: https://www.youtube.com/watch?v=AFVZf4kVBj8, druhý den: https://www.youtube.com/watch?v=8kHr7_RjShI 

https://www.youtube.com/watch?v=AFVZf4kVBj8
https://www.youtube.com/watch?v=8kHr7_RjShI
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INFORMACE O PROVÁDĚNÍ PUBLICITY OP JAK 

Bc. Jan Frisch, ředitel odboru technické pomoci, MŠMT, představil pokrok v realizaci publicity OP JAK 
(prezentace snímky 22 až 26). Na závěr prezentace promítl propagační video z úspěšně realizovaného 
projektu OP JAK. 

ROČNÍ KOMUNIKAČNÍ PLÁN ŘO OP JAK PRO ROK 2025 

Bc. Jan Frisch navázal představením Ročního komunikačního plánu OP JAK pro rok 2025 (prezentace 
snímky 27 a 28, podklady 4.1 až 4.3). 

MV OP JAK schvaluje předložený Roční komunikační plán OP JAK pro rok 2025 ve znění 
podkladového materiálu č. 4.2. 

MV OP JAK všemi hlasy schválil Usnesení č. 3 v příloze zápisu. 

METODIKA VÝBĚRU OPERACÍ A HODNOTICÍ KRITÉRIA PRO VÝZVU PODPORA OBČANSKÉHO 
VZDĚLÁVÁNÍ A VÝCHOVY K DEMOKRACII 

Mgr. Alena Kramlová, oddělení koncepce výzev OP pro regionální školství, MŠMT, představila 
základní informace, metodiku hodnocení a hodnoticí kritéria pro výzvu Podpora občanského 
vzdělávání a výchovy k demokracii (prezentace snímky 29 až 50, podklady 5.1 až 5.5). Upozornila 
rovněž na úpravy způsobené vypořádáním připomínek. Následně byli účastnici vyzváni k diskusi. 

Ing. Aleš Sedláček, ÚV ČR – Rada pro nestátní neziskové organizace (pro oblast mládeže), poděkoval 
za přípravu výzvy a požádal o opětovné zaslání podkladů, jelikož původní odkaz již není funkční. ŘO 
přislíbil zaslání nového odkazu na podklady.  

Pavel Tychtl, EK, DG EMPL, apeloval na zapojení odborných garantů znalých problematiky z praxe, 
ideálně na lokální úrovni. Poté vznesl dotaz na definici oprávněných žadatelů a partnerů, konkrétně 
dotaz směřoval na zapojení NNO, například ekocenter. Druhý dotaz se týkal bodového ohodnocení 
partnerství v projektu. 

Mgr. Alena Kramlová upřesnila, že ekocentrum je souhrnný název pro instituce různých právních 
forem a že v roli žadatele i partnera jsou umožněny různé právní formy včetně takových, které využívají 
NNO. Ohledně partnerství sdělila, že nebude hodnoceno přímo partnerství, ale odborné zajištění 
aktivit. Současně potvrdila, že odkaz na podklady bude zaslán společně s návrhem zápisu. 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., doplnil, že cílem je vznik větších projektů s dopadem nejen na 
lokální úrovni, čemuž by mělo pomoct právě partnerství. Po zodpovězení veškerých dotazů přistoupil 
k hlasování. 

MV OP JAK 

I. schvaluje navrženou metodiku výběru operací pro výzvu Podpora občanského vzdělávání 
a výchovy k demokracii ve znění podkladového materiálu č. 5.3, 

II. schvaluje navržená hodnoticí kritéria pro výzvu Podpora občanského vzdělávání a výchovy 
k demokracii ve znění podkladového materiálu č. 5.4 se zapracováním akceptovaných 
připomínek. 

MV OP JAK všemi hlasy schválil Usnesení č. 4 v příloze zápisu. 
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INFORMACE K REALIZACI IPS 

Mgr. Stanislav Tvaroh, ředitel odboru administrace projektů regionálního školství, MŠMT, zahájil 
blok úvodními informacemi k realizovaným systémovým projektům (prezentace snímky 51 až 57). 

ZMĚNA CHARTY IPS STŘEDNÍ ČLÁNEK 

Mgr. Bc. Martina Běťáková, sekce státního tajemníka, MŠMT, představila důvody pro předložení 
žádosti o změnu realizovaného projektu Střední článek podpory (prezentace snímky 58 až 66, podklady 
6.1 až 6.6). Zmínila, že se změna týká rozšíření cílové skupiny projektu o děti, žáky, jejich rodiče 
a případně zákonné zástupce, kvůli čemuž je nutné rozšířit (i vedlejší) cíl projektu o cíl deklarující 
adekvátní poskytování informací a podpory z centrální úrovně právě dětem a žákům a jejich rodičům, 
případně zákonným zástupcům v tématech školské legislativy, která se jich bezprostředně dotýkají 
a ovlivňují jejich práva a povinnosti směrem ke vzdělávacímu systému. Změna je bez navýšení rozpočtu 
projektu či schválených úvazků v projektu. 

Mgr. Miroslav Gajdůšek, MBA, Asociace krajů ČR, se dotázal na příčinu změny. 

Mgr. Bc. Martina Běťáková vysvětlila, že se jedná o práci na centrální úrovni usnadňující práci 
jednotlivým ředitelům škol (například přehledný návod, jak postupovat při zápisu dítěte do školy). 

Pavel Tychtl apeloval na to, aby v projektu byli přímo zastoupeni odborníci na romskou integraci. Také 
požádal, aby při realizaci byly reflektovány lokální potřeby území. Toto zohlednění M. Běťáková 
potvrdila. 

MV OP JAK 

I. schvaluje žádost o změnu IPs Střední článek ve znění podkladového materiálu č. 6.2, 

II. schvaluje upravenou Chartu IPs Střední článek ve znění podkladového materiálu č. 6.3. 

MV OP JAK všemi hlasy schválil Usnesení č. 5 v příloze zápisu. 

INFORMACE O REALIZACI IPs EOSC-CZ 

RNDr. Matej Antol, Ph.D., Masarykova univerzita, představil pokrok v realizaci projektu European 
Open Science Cloud Czech Republic (prezentace snímky 67 až 80). S ohledem na vyčleněný čas na 
zasedání MV nabídl zájemcům o detailnější informace o realizaci projektu možnost shlédnutí obsáhlejší 
prezentace projektu na odkazu: https://www.eosc.cz/novinky-a-akce/kalendar-akci/narodni-
konference-2024. Zároveň členy pozval na National Tripartite Event 2025 s předpokládaným termínem 
konání v červnu 2025. 

Pavel Tychtl se zajímal o realistické zajištění udržitelnosti. 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. reagoval tím, že ve státním rozpočtu pro VaVaI je zatím nulová 
kolonka, ale po skončení projektů se bude kolonka plnit. 

RNDr. Matej Antol, Ph.D. doplnil, že pro něco udržitelnost nebude potřeba, pro něco se využijí 
existující zdroje a u dalších položek bude potřeba dojít k určitým dohodám (v opačném případě nebude 
možné udržitelnost zajistit, ale tuto variantu si ani realizátor nepřipouští). 

INFORMACE O REALIZACI IPs KURIKULUM 

Mgr. Monika Šimonová, Národní pedagogický institut ČR, představila pokrok v realizaci projektu 
Podpora kurikulární práce škol (prezentace snímky 81 až 98). 

 

https://www.eosc.cz/novinky-a-akce/kalendar-akci/narodni-konference-2024
https://www.eosc.cz/novinky-a-akce/kalendar-akci/narodni-konference-2024
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RŮZNÉ 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. upozornil na termín konání dalšího zasedání MV OP JAK, který byl 
stanoven na 27. února 2025. Poté vyzval k diskusi, dotazům či podnětům. 

Mgr. Miroslav Gajdůšek, MBA se dotázal na časový výhled schválení projektů předložených ve výzvě 
Akční plánování v území – IDZ, které jsou prozatím finančně kryté z prostředků krajů. 

Zástupci ŘO sdělili, že schválení projektů IDZ je podmíněno schválením dlouhodobých záměrů krajů ze 
strany Sekce II a následnou přípravou a podáním žádostí o podporu. Také doplnili, že právní akty jsou 
vydávány průběžně a dva kraje ještě nepředložily své projektové žádosti. 

Mgr. Jaromír Beran, zástupce vrchního ředitele sekce vzdělávání a mládeže, MŠMT, rovněž potvrdil, 
že na straně Sekce II byly dlouhodobé záměry krajů průběžně projednávány a jsou již všechny 
schváleny. Zároveň nabídl projednání stavu jednotlivých projektů v rámci neformální diskuse po 
skončení jednání. 

Mgr. Petr Baierl, Českomoravská konfederace odborových svazů, poděkoval za podnětnou konzultaci 
při přípravě žádostí o podporu. 

Ing. Aleš Sedláček navázal poděkováním a oceněním přístupu MŠMT a ŘO OP JAK k nastavování 
veřejné podpory v rámci vyhlašovaných výzev OP JAK, při kterém není veřejná podpora paušalizována 
jako u jiných poskytovatelů (explicitně bylo zmíněno nastavení režimu de minimis u většiny výzev 
Státního fondu životního prostředí ČR) a je stanovována dle jednotlivých nastavení v rámci 
vyhlašovaných výzev OP JAK. 

Zástupci ŘO uvedli, že spolupráce napříč resorty za účelem harmonizace postupů probíhá, ale ne vždy 
je možné ji na úrovni jednotlivých poskytovatelů ujednotit. 

Mgr. Kateřina Nohelová, Ministerstvo pro místní rozvoj – Národní orgán pro koordinaci, poděkovala 
za podnět a slíbila jeho předání kolegům k vyvolání diskuse. 

Ing. Tomáš Holinka, Ministerstvo průmyslu a obchodu (RIS3), poděkoval za zapojení odborníků při 
přípravě výzvy na rozvoj koordinovaného řízení a implementace Národní RIS3 strategie na národní 
úrovni a jejího efektivního navázání na výzvu předchozí, resp. současně realizovaný projekt. 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. poděkoval i druhé straně (MPO). Poté vyzval kolegy z EK 
k závěrečnému slovu. 

Christoph Nerlich na závěr poděkoval za efektivní vedení jednání a přípravu výzev. Těší se na další 
spolupráci. 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. poděkoval všem za účast i přípravu jednání a poté zasedání 
ukončil. 

Konec zasedání v 10:40 hod. 
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HLAVNÍ ZÁVĚRY 9. MV OP JAK 

MV OP JAK: 

• vzal na vědomí materiál Monitoring průběžného naplňování základních podmínek a informaci 
k uplatňování Listiny základních práv EU a Úmluvy OSN o právech osob se zdravotním postižením 
v OP JAK, 

• vzal na vědomí 5. Průběžnou realizační zprávu, 

• projednal a schválil předložený Roční komunikační plán OP JAK pro rok 2025, 

• projednal a schválil metodiku výběru operací a hodnoticí kritéria pro výzvu Podpora občanského 
vzdělávání a výchovy k demokracii, 

• projednal a schválil žádost o změnu a upravenou Chartu IPs Střední článek. 

PŘÍLOHY ZÁPISU 

• P1 – Prezenční listina z 9. zasedání MV OP JAK 

• P2 – Prezentace z 9. zasedání MV OP JAK 

• P3 – Usnesení č. 1 k materiálu Monitoring průběžného naplňování základních podmínek 

a informaci k uplatňování Listiny základních práv EU a Úmluvy OSN o právech osob se zdravotním 

postižením v OP JAK 

• P4 – Usnesení č. 2 k 5. Průběžné realizační zprávě 

• P5 – Usnesení č. 3 k Ročnímu komunikačnímu plánu OP JAK pro rok 2025 

• P6 – Usnesení č. 4 k metodice výběru operací a hodnoticím kritériím pro výzvu Podpora 
občanského vzdělávání a výchovy k demokracii 

• P7 – Usnesení č. 5 k žádosti o změnu a upravené Chartě IPs Střední článek 

• P8 – Vypořádané připomínky k podkladům 

 

Zapsal:  Sekretariát MV OP JAK 

Schválil:   

 

 

 

 

…….………………………...…………………… 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. 

předseda MV OP JAK 
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